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ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Αθήνα, 3-5-2024 

Προς τους Υπουργούς:  

1)  Υγείας, κ. Άδωνι - Σπυρίδωνα Γεωργιάδη. 
2)  Μετανάστευσης και Ασύλου, κ. Δημήτριο Καιρίδη.  

Θέμα: «Στο κόκκινο» το νοσοκομείο της Λέρου, υπολειτουργεί σε τέτοιο βαθμό που 
οι γιατροί ζητούν απεγνωσμένα ενίσχυση. Ως πότε θα κωφεύετε στον κίνδυνο 
κατάρρευσης των μονάδων υγείας στα νησιά της Δωδεκανήσου;  
 

Κύριοι Υπουργοί,  

Δεν είναι η πρώτη φορά που εκπρόσωποι των νοσοκομείων της Δωδεκανήσου 
εκλιπαρούν, κατ’ ουσίαν, την Κυβέρνηση για ενίσχυση σε στελεχιακό δυναμικό και 
εξοπλισμό υπό τον φόβο κατάρρευσης των μονάδων υγείας και υπό τον κίνδυνο 
αδυναμίας αντιμετώπισης κρίσιμων ιατρικών περιστατικών, αλλά ακόμα και 
απώλειας ανθρώπινων ζωών. Επανειλημμένως σας εκθέτω δια του κοινοβουλευτικού 
ελέγχου την επικρατούσα στα νησιά της Δωδεκανήσου κατάσταση, σχετικώς με το ΕΣΥ 
και το ΕΚΑΒ στις περιοχές αυτές, και δεν λαμβάνω οποιαδήποτε απάντηση, ούτε εγώ, 
ούτε, πρωτίστως, οι ιατροί και οι πολίτες της απομακρυσμένης Δωδεκανήσου που να 
οδηγεί σε λύση. 
Στη Λέρο, συμφώνως με επιστολή της Ένωσης Ιατρών του Κρατικού Θεραπευτηρίου 
Λέρου, κοινοποιηθείσα στο Υπουργείο σας από τον Ιανουάριο του τρέχοντος έτους 
που παραμένει μέχρι σήμερα αναπάντητη, το νοσοκομείο λειτουργεί με λιγότερο του 
40% του προβλεπόμενου από το οργανόγραμμα προσωπικού. Ενδεικτικώς, ενώ 
προβλέπονται δύο οργανικές θέσεις αναισθησιολόγου, ορθοπεδικού, ακτινολόγου 
και παιδιάτρου, σήμερα υπηρετεί μόνο ένας από κάθε ειδικότητα, με συνέπεια, 
μεταξύ άλλων, πολύμηνες καθυστερήσεις στις αξονικές εξετάσεις και τους 
υπερήχους, αλλά και το «πάγωμα» των χειρουργείων, όταν απουσιάζει με άδεια ο 
μοναδικός αναισθησιολόγος. Επίσης, παρά το γεγονός πως πρόκειται για ψυχιατρικό 
νοσοκομείο με τρεις δομές, σήμερα υπηρετεί σε αυτό μόνον ένας ψυχίατρος, ενώ, 
τέλος, δεν υπηρετεί ούτε ένας γενικός ιατρός, οδοντίατρος και νευρολόγος. Παρά τις 
επανειλημμένες αναφορές - αιτήσεις για προκήρυξη θέσεων και διορισμό ιατρών, η 
διοίκηση του νοσοκομείου, η αρμόδια 2η υγειονομική περιφέρεια, αλλά και το 
Υπουργείο σας ουδεμία σημασία δίνετε στα επείγοντα και επιτακτικά αιτήματα των 
ιατρών.  
Η κατάσταση, όμως, επιβάλλει άμεση δράση, δεδομένου ότι οι ανάγκες έχουν 
αυξηθεί, καθώς εκατοντάδες πρόσφυγες και μετανάστες φιλοξενούνται στο Κέντρο 
Υποδοχής και Ταυτοποίησης (ΚΥΤ) Λέρου και στην Κλειστή Ελεγχόμενη Δομή (ΚΕΔ). Οι 
πρόσφυγες αναζητούν περίθαλψη στο νοσοκομείο της Λέρου, αφού για εκατοντάδες 
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φιλοξενούμενα άτομα στο ιατρείο της ΚΕΔ υπηρετεί μόνον ένας ιατρός – 
γυναικολόγος και μία νοσηλεύτρια. Αποτέλεσμα της έλλειψης προσωπικού στην ΚΕΔ 
είναι να επιβαρύνεται υπερμέτρως το τμήμα επειγόντων του νοσοκομείου της Λέρου, 
αφού περιστατικά που θα μπορούσαν να έχουν αντιμετωπιστεί στη δομή, αλλά η 
έλλειψη προσωπικού δεν επιτρέπει την άμεση εξέτασή τους, καταλήγουν κατόπιν 
επιδείνωσης της υγείας τους, επειγόντως στο νοσοκομείο. Έτσι, το ήδη 
αποδεκατισμένο προσωπικό του νοσοκομείου της Λέρου εξαντλεί τις ελάχιστες 
δυνάμεις του σε επείγουσες περιπτώσεις προερχόμενες από την ΚΕΔ, ενώ 
παραλλήλως «τρέχουν» τα λοιπά περιστατικά των κατοίκων.  
Σημειωτέον ότι οι ιατροί του νοσοκομείου της Λέρου επισκέπτονται και εξυπηρετούν 
και τα γειτονικά μικρά νησιά των Λειψών, Αγαθονησίου και Πάτμου, ώστε τις 
συνέπειες της ανωτέρω εκρηκτικής κατάστασης υφίστανται και οι κάτοικοι των 
νησιών αυτών. Αναρωτιόμαστε πως θα εξελιχθεί αυτή η κατάσταση κατά τους 
θερινούς μήνες, κατόπιν της προσέλευσης και χιλιάδων τουριστών. Ιατρούς 
υπερανθρώπους, πανταχού παρόντες, δεν μπορούμε να διαθέτουμε εσαεί.  
Υπό τα ανωτέρω δεδομένα, είναι προφανές πως θα έπρεπε ήδη να έχετε επέμβει εδώ 
και μήνες, γνωρίζοντας τα παραπάνω, με προκήρυξη θέσεων ιατρών, μονιμοποίηση 
των συμβασιούχων ιατρών και νοσηλευτών, στελέχωση του ιατρείου της ΚΕΔ Λέρου 
αλλά και με δημιουργία Μονάδων Εντατικής Θεραπείας και Μονάδων Αυξημένης 
Φροντίδας στα νοσοκομεία της Περιφερειακής Ενότητας Καλύμνου, αφού σήμερα 
δεν υπάρχει ούτε ένα κρεβάτι στην Κω, την Κάλυμνο και τη Λέρο.  
Δεδομένου ότι η νησιωτικότητα προστατεύεται από το Σύνταγμα μας, όπως και το 
δικαίωμα των κατοίκων στη δημόσια υγεία και στην αποτελεσματική πρόσβαση σε 
αυτήν. 

Δεδομένου ότι το νοσοκομείο της Λέρου λειτουργεί σχεδόν με το μισό προσωπικό, 
το οποίο οφείλει να εξυπηρετεί παραλλήλως, πέρα από τους κατοίκους του νησιού, 
τα προερχόμενα περιστατικά από το ΚΥΤ και ΚΕΔ Λέρου, ήτοι εκατοντάδες 
πρόσφυγες - μετανάστες, τους κατοίκους γειτονικών μικρών νησιών και, συντόμως, 
και χιλιάδες τουρίστες.   

Ερωτώνται οι Υπουργοί :  

1. Με ποιόν τρόπο σκοπεύετε να αντιμετωπίσετε την ανωτέρω εκρηκτική 
κατάσταση, την υποστελέχωση του νοσοκομείου της Λέρου, αλλά και τα 
προβλήματα λειτουργίας του ιατρείου της ΚΕΔ της Λέρου, στην οποία διαμένουν 
εκατοντάδες  πρόσφυγες – μετανάστες;  

2. Οι ιατροί καλύπτουν μόνιμες και σταθερές ανάγκες του νοσοκομείου της Λέρου. 
Σκοπεύετε να προχωρήσετε σε προκήρυξη κάλυψης όλων των κενών θέσεων 
μονίμων ιατρών του ΕΣΥ και πότε;  

3. Σχεδιάζετε τη δημιουργία Μονάδων Εντατικής Θεραπείας και Μονάδων 
Αυξημένης Φροντίδας  στα νοσοκομεία της βόρειας Δωδεκανήσου, δεδομένου 
ότι σήμερα δεν υπάρχει ούτε ένα κρεβάτι στην Κω, την Κάλυμνο και τη Λέρο;  

 
Ο ερωτών Βουλευτής  
Γεώργιος Νικητιάδης 

 




